
 

 

 

 

 

 

Bevar 2 Skolematrikler I Bjerringbro 
 
Følgebrev til underskriftsindsamling for bevarelse af 2 skolematrikler i Bjerringbro. 
 
På websiden skrivunder.net/bevar2ibjerringbro har gruppen bag ’Bevar 2 Skolematrikler i 
Bjerringbro’ siden 24. oktober 2020 indsamlet i alt 861 underskrifter. 
 
Underskriftsindsamlingen har haft følgende budskab, som underskriverne har erklæret sin 
enighed i: 
 
” 
Bjerringbro har permanent brug for skoletilbud bestående af 2 skolematrikler i byen. 
 
Dette er for at sikre fortsat tiltrækning af nye småbørnsfamilier, grobund for butikker og 
erhverv og dermed hele byens fremtidige udvikling. 
 
Som underskriver ønsker vi på ingen måde at ende ud med kun 1 skolematrikel i byen. Vi mener 
byen har brug for 2 matrikler, både pga. infrastruktur, men også grundet det store opland som 
dækkes. 
 
Samtidig skal hverdagen fungere for både elever og lærer. Og det forventes at hverdagen for 
lærerne bliver tilrettelagt således at der opnås stor trivsel for alle. 
 

” 

De mange kommentarer som er blevet knyttet til underskrifterne skal anses som en del af 
vores samlede høringssvar ved denne aflevering. 
 
 
Bilag: 

1. 814 stk. digitale underskrifter – udskrift pr. 2. dec. 2020 kl. 21:00 
2. 47 stk. fysiske underskrifter fra borgere uden computer – pr. 1. dec. 2020 kl. 08:00 
3. Udskrift af alle kommentarer ifm. digital underskrivning - pr. 2. dec. 2020 kl. 21:00 
4. Læserbrev fra borgergruppe i Bjerringbro 
5. Brev fra formanden til alle husstande i Grundejerforeningen Egeskov 
6. Avisartikel med ejendomsmægler Peter Stouby Mortensen, Home Bjerringbro 
7. Kontaktinfo til gruppen 

 

www.bevar2ibjerringbro.dk 

 



Skole og trafik hører sammen – det ved 
enhver børnefamilie 

 
 
Sammen med Mogens Kolby, Miriana Dohn og Maria Ugilt Pedersen skriver Erik Albrechtsen dette læserbrev. 
 
Vi er en gruppe af borgere, som længe har interesseret os for at udvikle cyklisme i 8850 – primært drevet af 
behovet for sikker skolevej for børn og unge, men også ud fra et ønske om bedre forhold for cykelpendling og 
cykelturisme. Cyklisme er bæredygtig og sund adfærd. 
 
Vi har derfor stillet forslag om udbygning af cykelsti-nettet til landsbyerne Lee og Sahl og har deltaget i høringer 
og dialogmøder med trafik og vej- forvaltningen. 
 
Desuden har vi foreslået cykelstier og – baner i Bjerringbro by, både nord og syd for åen for at øge sikkerheden 
for børn og unge på deres skolevej. Mange forbedringer er opnået de seneste 4 år. 
 
Vi ved, at gode skoler og sikker skolevej er en vigtig faktor, når familier bosætter sig og med de nuværende planer 
for én skolematrikel i Bjerringbro bliver trafiksituationen dårligere for mange familier, idet flere cyklende børn 
skal krydse centrum og åen. 
 
Det vil formodentlig også fremkalde en massiv forøgelse af forældre-transport kørsel gennem byen, morgen og 
eftermiddag. 
 
Vi støtter derfor underskriftsindsamlingen “Bevar 2 Skolematrikler i Bjerringbro” idet vi kæmper for sikker 
skolevej både på landet og i byen. 
 
Derfor må vi – også af hensyn til økonomien for kommunen og dermed vores alles skattetryk - forlange en 
helhedsløsning for Skole og trafik. 
 
Den nuværende plan – en centralskole, formodentlig Bøgeskovskolen- mangler vision: hvorfor udvikle 
helhedsplan for vores by, arbejde for tilflytning og så samtidig vælge at nedlægge en skole, vel-integreret 
trafikmæssigt i den nordlige del af byen, hvilket sender det fuldstændig modsatte signal, nemlig afvikling. Dette 
signal vil gøre byen, eller i hvert fald dele heraf, mindre tiltrækkende for bosætning og medføre faldende 
huspriser, og dermed starte en negativ spiral. 
 
Vi opfordrer til en fremtidsorienteret helhedsløsning, der vil understøtte tilflytning i nye byområder og bevare 
værdier i den eksisterende del af byen gennem en styrkelse af kvaliteten af de to skoler og udbygning af sikre 
skoleveje. 
 
Med disse argumenter støtter vi underskriftsindsamlingen “Bevar 2 Skolematrikler i Bjerringbro”. 
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ANNONCE

BJERRINGBRO

Ejendomsmægler: Skolefusion skader boligmarked

Lokal ejendomsmægler frygter, at en lukning af Egeskovskolen vil betyde en nedgang i
priserne på boligerne i området på mindst 10 procent.

28 nov. 2020 kl. 15:55

Christine Krüger Hansen chrih@viborgfolkeblad.dk

ANNONCE

Lyt til denne artikel

2:42

Ejendomsmægler Peter Stouby Mortensen fra Home Bjerringbro og Viborg er ked af snakken om, at man vil lukke
Egeskovskolen. Det vil betyde prisnedgang for boligerne i området, mener han. Arkivfoto: Johnny Pedersen
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Bjerringbro: I �ere uger har debatten om fusionen af de to skoledistrikter samt en eventuel

lukning af den ene af skolerne raset, og nu melder en af de lokale ejendomsmæglere sig også

på banen med sine synspunkter.

Det er ejendomsmægler og indehaver af Home Bjerringbro/Viborg Peter Stouby Mortensen,

der gerne vil give sit besyv med.

Han er bekymret for, hvad det kan gøre ved boligmarkedet, skulle politikerne beslutte at lukke

Egeskovskolen og kun drive skole fra en matrikel i Bjerringbro.

- Jeg tænker, at hvis man vælger at lukke Egeskovskolen, så kan boligerne i den nordvestlige

del af Bjerringbro nemt falde med 10 procent, siger Peter Stouby Mortensen og fortsætter:

- Ud over et prisfald kan boligerne også blive svære at omsætte, for vi oplever, at nærhed til

skole er et utroligt vigtigt salgsargument.

Han vil derfor opfordre boligejerne i det område, der er tilknyttet Egeskovskolen, til at melde

sig ind i debatten og eventuelt få skrevet under på den underskriftsindsamling, der er sat i

værk af Christian Hedelund Jensen, og som netop plæderer for, at man til trods for en

sammenlægning af de to skoledistrikter bibeholder to skoler.

Underskriftsindsamlingen slutter tirsdag morgen, hvorefter de indsamlede underskrifter, der

nu tæller 711, a�everes på borgmesterens kontor tirsdag formiddag.

ANNONCE

Skolevej og kammerater
- Den her debat og beslutning vedrører alle, ikke kun dem, der har børn i skolen. Det er

vigtigt, at alle andre også kommer ud af busken nu, siger han og fortsætter:

- Med Egeskovskolen følger der også en rigtig god infrastruktur med, der sikrer en sikker

skolevej for børnene. Vi oplever næsten altid, at unge huskøbere spørger ind til, hvor den

nærmeste skole ligger, og om der er en sikker skolevej.

Ud over et prisfald kan boligerne også blive svære at omsætte, for vi
oplever, at nærhed til skole er et utroligt vigtigt salgsargument.

�
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Han bor også selv i den nordvestlige del af byen og husker, hvor vigtig nærheden var til

skolen, dengang hans børn var små.

- Vi havde faktisk overvejet at sende dem i friskole, men på grund af den sikre skolevej samt

nærheden til skolekammerater, der boede tæt på, valgte vi Egeskovskolen. Det er to

parametre, man mister, hvis man lukker Egeskovskolen, og to salgsargumenter, der også går

�øjten, når et hus skal sælges i den del af byen, siger Peter Stouby Mortensen.

Selvom beslutningen om én eller to skoler ikke er taget, og der kan gå lang tid før, der

kommer en afklaring, beroliger det ikke Peter Stouby Mortensen.

- Bare det, at der er en snak om, at man muligvis vil lukke en skole for at �ytte den et andet

sted hen i byen, påvirker markedet. Det er ligesom, når regeringen taler om, at de vil pille ved

bilafgifterne, så har det ind�ydelse på bilsalget, siger han.

I sidste ende mener Peter Stouby Mortensen, at fjerner man en skole i Bjerringbro, kan det

påvirke til�ytningen til Bjerringbro.

- Jeg tror, det vil begrænse til�ytningen af unge mennesker, siger han og påpeger, at det for

Bjerringbro, der uanset om man vil det eller ej, består af to bydele, er enormt vigtigt, at der

stadig  er to samlende punkter i form af to skoler.
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Kære grundejere. 
 
Vigtig information til alle i Grundejerforeningen Egeskov: 
 
Som I måske har hørt og set i diverse medier, foregår der i øjeblikket en 
underskriftindsamling for at bevare de 2 skolematrikler i Bjerringbro - 
Egeskovskolen og Bøgeskovskolen. 
 
Underskriftsindsamlingen har bl.a. til formål at synliggøre, at skolebestyrelsernes 
forslag til skolefusion med kun éen fremtidig matrikel, ikke er afspejlet af byens 
borgere. Skolebestyrelsen indstilling til byrådet, er baseret på faldende børnetal 
over en årrække. 
 
Vi, som grundejerforening, vil derfor opfordre jer kraftigt til at overveje 
nedenstående scenarier, hvad enten I har hjemmeboende børn eller ej. 
 
Såfremt Egeskovskolen lukkes: 

• Kraftigt faldende huspriser i vores område. 
• Stigende liggetider ved hussalg i vores område. 
• Mindre fremtidig tilgang af nye unge børnefamilier gældende for hele byen. 

Byens førende ejendomsmægler udtaler, at vi kan forvente prisfald på over 10% 
af nuværende salgspriser, hvis de to skoler bliver slået sammen til en og det er 
uanset, hvilken skole der bliver lukket. 

Pga. ovenstående risici kan vi ikke lade dette passere uden at melde vigtigheden 
af budskabet ud. Derfor opfordrer vi alle grundejere til at tage stilling til 
vigtigheden af dette.  
 
Vi vil også gerne sikre os et solidt og attraktivt område på længere sigt, og efter 
vores opfattelse er skolen i nærområdet altafgørende for vores område og by. 
Netop mange børnefamilier vælger vores område, da det er nemt og sikker at 
komme frem til skolen og fritidsaktiviteter.  
 
Underskriftsindsamlingen og mere information kan findes 
på: www.bevar2ibjerringbro.dk 
 
Hvis I vælger at skrive under på dette, så vær opmærksom på, at det er alle på 
matriklen, som kan skrive under og ikke kun husstanden. Pt. er der 647 
underskrifter og deadline for indsendelse er 1 december 2020, så tøv ikke, hvis 
du kan se fornuften, i at skrive under, jo før jo bedre. 
 
Med venlig hilsen 
Grundejerforeningen Egeskov 
Formand  
 
Jens Storgaard 
28961683 

http://www.bevar2ibjerringbro.dk/


 

 

 

 

 

 

Bevar 2 Skolematrikler I Bjerringbro 
 
Kontaktinfo til gruppen ’Bevar 2 Skolematrikler I Bjerringbro’ 
 
 
Talsmand og kommunikation:  
 
Christian Hedelund Jensen 
Kingosvej 3 
8850 Bjerringbro 
TLF: 40 40 30 99 
E-mail: christian@hedelund-jensen.dk 
 
Webside: www.bevar2ibjerringbro.dk  
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